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INTERVIEW MET MARK VAN NOPPEN, DOCENT AAN DE 
HOVENIERSOPLEIDING VAN YUVERTA MBO IN HOUTEN

‘Groen is de toekomst’
De vraag naar vakmensen die kunnen bijdragen aan de energietransitie en 
verduurzaming groeit snel. Voor mbo-opleidingen is het zaak om daarop in te spelen. 
Yuverta, de grootste groenopleider van Nederland, doet dit met vernieuwende 
opleidingen. Maar ook traditionele opleidingen, zoals de hoveniersopleiding, spelen 
hierin een belangrijke rol. Omdat wij van Uitgeverij Deviant willen bijdragen aan 
verduurzaming, spraken we met Mark van Noppen, docent aan de hoveniersopleiding 
van Yuverta mbo in Houten.  BAS WOLTERS 

Mark van Noppen
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DUURZAAM BEROEPSONDERWIJS

In 2021 hebben Wellantcollege, 
Citaverde en Helicon zich verenigd 
onder de naam Yuverta. Belangrijk 

hierbij was om binnen de koers 
van de nieuwe opleider veelvul-
dig aandacht te schenken aan de 
veranderende leefomgeving en aan 
klimaat verandering. Concreet is deze 
progressieve koers terug te zien in 
de opleidingen die worden aange-
boden. Zo daagt de mbo-opleiding 
Water management studenten 
uit om na te denken over actuele 
(klimaat)vraagstukken, maar ook om 
vooruitstrevende en nieuwe ideeën 
toe te passen. Bovendien kan de rol 
die waterschappen hebben bij de 
energietransitie aan bod komen in de 
opleiding.

Nog zo’n opleiding die haar pijlen 
richt op de toekomst is Leefbare stad 
en klimaat. In deze opleiding, waarin 
de stad als leefomgeving centraal 
staat, leren studenten om met een 

toekomstgerichte blik te kijken hoe 
water en groen in steeds verder ver-
stedelijkte gebieden kunnen worden 
ingepast. Ze worden opgeleid tot 
vakinhoudelijk expert in duurzame 
en groene oplossingen voor vraag-
stukken die ontstaan door klimaat-
verandering. Hoe de biodiversiteit in 
de stad te vergroten, bijvoorbeeld. Of 
hoe je met behulp van beplanting de 
luchtkwaliteit kunt verbeteren.

HOVENIER ALS SPIL
Maar niet alleen deze vernieuwende 
opleidingen zijn belangrijk in het 
doel van een duurzame wereld. Ook 

bestaande opleidingen kunnen mee-
werken aan die verduurzamingsslag. 
Mark van Noppen, sinds jaar en dag 
docent aan de hoveniersopleiding 
van Yuverta mbo in Houten, denkt 
dat de hovenier hierin een spil kan 
zijn: ‘Hoveniers zijn natuurlijk altijd 
al bezig geweest met het vergroenen 
van de leefomgeving. In de breedst 
mogelijke zin van het woord. Als 
hovenier ben je eigenlijk nergens écht 
goed in. Je bent geen metselaar, geen 
timmerman, geen plantenkweker of 
stratenmaker. En dat is juist de kracht 
van de hovenier: je moet overal iets 
van afweten. Een goede hovenier 
moet bovendien het overzicht behou-
den, zodat hij op het juiste moment 
aan de juiste touwtjes kan trekken, de 
juiste hulp kan inschakelen.’

Doordat hoveniers zo breed geori-
enteerd zijn, krijgen ze ook alle maat-
schappelijke ontwikkelingen mee. 
En kunnen ze daarop inspringen. Dit 
zorgt ervoor dat hoveniers alleen 
maar belangrijker gaan worden. Zo 
ziet Mark dat mensen tijdens de 
coronapandemie bijvoorbeeld anders 
zijn gaan kijken naar hun leefomge-
ving: ‘Een aantal jaren geleden was 
de tuin voor mensen bijzaak. Mensen 
waren gewend om veel weg te gaan. 
Maar tijdens de coronapandemie 
bleven ze natuurlijk veel rondom het 
huis. Toen werd hun directe leef-
omgeving, en dus hun tuin, steeds 
belangrijker.’

‘EEN PLANT BLIJFT EEN PLANT’
Bovendien zorgen nieuwe gereed-
schappen ook voor verandering. 
Mark: ‘Technieken veranderen, en 
daarin gaan we mee. Zo verdwijnt 
diesel en gebruiken we voortaan de 
elektrische shovel. Daarbij is ook het 
groen aan het digitaliseren; waar 
we eerst met meetlijntjes de tuinen 
stonden te meten, lopen we nu met 
gps rond.’

Maar ondanks deze veranderingen 

blijft het hoveniersvak volgens Mark 
in de kern hetzelfde: ‘Alleen de plek 
waar je een tuin aanlegt, verandert 
misschien. Als je bijvoorbeeld een 
daktuin gaat aanleggen, kies je 
eerder voor planten die beter tegen 
wind of hoogte kunnen. Maar de 
manier van werken, van planning, 
blijft hetzelfde. Want een plant blijft 
een plant. Een boom planten doen 
we nog steeds op dezelfde manier. En 
als je ziet hoe belangrijk een boom is 
in de leefomgeving, wat die aan fijn-
stof afvangt en zuurstof geeft, dan 
zie je wel hoe belangrijk ons vak is.’

GROEN IS DE TOEKOMST
En juist omdat hoveniers zo’n brede 
kennis hebben van het fundament 
van verduurzaming, namelijk planten 
en bomen, maakt dat de hoveniers-
opleiding zo toekomstbestendig is. 
Zij beweegt gemakkelijk mee met 
maatschappelijke ontwikkelingen, ze 
gaat flexibel om met klimaatveran-
dering. Als ‘ouwe rot’ is de hove-
niersopleiding dus net zo belangrijk 
als alle vernieuwende opleidingen. 
Ook Mark ziet dat zijn studenten 
een positieve invloed kunnen gaan 
hebben op de verduurzaming van 
de wereld: ‘Groen is de toekomst 
en gaat een steeds belangrijkere rol 
spelen. Daarom denk ik wel: ons werk 
moeten we promoten. Zeker omdat 
wij als hoveniers voor een prettigere 
leefomgeving kunnen zorgen en 
de klimaatverandering een stukje 
kunnen tegengaan of stabiliseren. Zo 
kunnen we wel degelijk veranderin-
gen bewerkstelligen.’

‘GROEN IS DE 

TOEKOMST EN GAAT EEN 

STEEDS BELANGRIJKERE 

ROL SPELEN.’

In het Uitgeverij Deviant Magazine 

staat een groot interview met 

Yuverta-docent Mark van Noppen en 

zijn voormalige student Nathan den 

Besten. We vroegen aan hen wat er 

zo mooi is aan het hoveniersvak en 

hoe je goede hoveniers opleidt.  

Lees het hele interview.
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